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SKUPŠTINA CRNE GORE 

nlr PREDSJEDNIKU SKUPŠTINE

Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predsjedniku Vlade Crne Gore 
gospodinu Zdravku Krivokapiću, postavljam sijedeće pitanje:

Poštovani predsjedniće Vlade,

Koliko toga je Vlada na ćijem ste ćelu uradila po pitanju distribucije pravde, borbe protiv 
organizovanog kriminaia i korupcije, a shodno tome i na vraćanju nade građanima da će 
Crna Gora biti pravedna, socijalno odgovorna, država jakih institucija i vladavine prava?

Obrazloženje ću dati na sjednici, a odgovor tražim i u pisanoj formi.

i'lš Konatar
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Poštovani predsjedniče,

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslanika Crno na bijelo:

Cijenjeni poslaniče Konatar,

Vlađa je ođ samog formiranja postavila dva prioriteta, a to su: poboljšanje 

životnog standarda građana i stvaranje suštinske vladavine prava, pri čemu su ovi 
procesi uslovljeni jedan drugim. Kada je u pitanju vladavina prava, mogu 

konstatovati da je ona preduslov za stvaranje i opstanak demokratskog i 
ekonomski uspješnog društva, što je i jedna od glavnih poruka koja nam godinama 

stiže sa međunarodnih adresa. Upravo zbog toga, Vlada je posebno bilaposvećena 

tom procesu.

Organizovani kriminal i korupcija su, nažalost, bili endemska boljka cmogorskog 

društva, o čemu svjedoče brojni izvještaji međunarodnih institucija. Čak i bez tih 

izvještaja, građani su prethodnih godina bili svjedoci brojnih aicra bivše vlasti, od 

kojih su tek pojedine dobijale kakav takav sudski epilog, dok je većina ostala 

neriješena do danas. Uvažavajući ustavni poredak, Vlada je kao organ izvršne 

vlasti donekle ograničena u svom tom procesu, s obzirom na to da je Državno 

tužilaštvo defmisano kao institucija sistema koja goni počinioce krivičnih djela 

po službenoj dužnosti, pri čemu za svoj rad odgovara Tužilačkom savjetu. 
Prethodnih godina je kompozicija Tužilaškog savjeta bila takva da smo imali de 

facto korporativizam, ili tzv. esnafsko odlučivanje, gdje su većina članova 

tužilačkog savjeta bili državni tužioci, pa smo imali situaciju da državni tužioci 
biraju, ocjenjuju i smjenjuju svoje kolege. Rezultati takvog sistema su dobro 

poznati, a to je da je za 3 ili 4 godine bukvalno svaki tužilac u Cmoj Gori imao 

odličnu ocjenu, iako su sveukupni rezultati tužilaštva bili izrazito loši. To ne 

govorim iz svog ličnog aspekta, nego iz poraznih ocjena koje je Evropska 

komisija u svojim Izvještajima godinama unazad davala u odnosu na borbu protiv 

organizovanog kriminala i korupcije.
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Upravo zbog toga smatram da su ovogodišnje izmjene Zakona o državnom 

tužilaštvu bile preduslov ošlrije borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije, 
Naravno, još uvijek nije napravljen ključni korak u implementaciji tih izmjena, a 

to je izbor novog Tužilačkog savjeta, zbog čega i dalje imamo iste probleme u 

radu tužilaštva.

Ipak, Vlada i njeni organi su u skladu sa svojim nadležnostima preduzeli niz mjera 

i aktivnosti u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije.

Odlukom Vlade je zabranjeno skladištenje duvanskih proizvoda u Slobodnoj zoni 
Luke Bar čime je okončan trodecenijski šverc cigareta, koji je praktično bio pod 

pokroviteljstvom pojedinih članova bivše vlasti, koji su na taj način stekli 
enormno bogatstvo. Nisam u zabludi đa će ova mjera u potpunosti spriječiti 
ovakve aktivnosti, ali ono što mogu da obećam građanima jeste da država više 

neće biti saveznik kriminalnih grupa u ovom procesu, već njihov glavni 
neprijatelj.

Oformljen je Nacionalni savjet za borbu protiv korupcije na visokom nivou, koji 
je do sada održao 3 pres konferencije u kojima je objelodanjena dokumentacija 

vezana za stambenu politiku prethodne vlasti, odnosno građanima je pokazano na 

koji se način raspolagalo sa njihovim novcem prilikom „skućavanja“ funkcionera. 
Takođe su objavljeni podaci koji do sada nisu bili dostupni javnosti vezano za 

autoput Bar-Boljare.

Vlada je obrazovala Biro za operativnu koordinaciju (BOK) kao tijelo koje radi 
na unaprjeđenju bezbjednosnog sektora u Crnoj Gori i u okviru koga je formiran 

Operativni tim za borbu protiv korupcije od predstavnika svih institucija (ANB- 

a, Uprave prihoda i carina i Uprave policije). BOK je posvećen rasvjetljavanju 

ubistava i napada na novinare.

Od konkretnih akcija policije i drugih organa iz prethodnog perioda izdvojio bih:

- Zaplijena najveće količine droge u jednoj akciji u regionu, odnosno 1.400 

kilograma kokaina u vrijednosti preko 100 miliona eura.
- Hapšenje lica koja su osumjičena da su visokopozicionirani pripadnici tzv. 

„Kavačkog klana“.
- Policijska akcija u kojoj su lišena slobode lica koja su se bavila 

eksploatacijom šljunka na Morači i pričinjavala ekociđ nezapamćenih 

razmjera.

Konačno, Vlada će brzo da predloži i izmjene seta zakona u cilju ispitivanja i 
utvrđivanja porijekla imovine lica koja su godinama sticala neobjašnjivo 

bogatstvo, a na račun građana Cme Gore. Ako se uzme u ozbir da su svi ovi
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rezultati postignuti nakon samo godinu dana, zaista možemo konstatovati da je 

Vlada u potpimosti posvećena istin.skoj borbi protiv organizovanog kriminala i 
korupcije, što građani najbolje prepoznaju.

S uvažavanjem,
Predsjednik Vlade Cme Gore 

Prof. dr Zdravko Krivokapić

- ■:i

•~
I

.7I

■■
n

V
V

r; ■'•:
..^r.

■li

• .*■:

•*.

; . -
■:

Ji
:ii'*

.T š

t

kabinet(S)gov.me *7..

. .ll.« '




